
Sitno, 30 grudnia 2009 roku

ST - 0043/V/40/2009

Protokół Nr XL/2009
R a d y  G m i n y

w Sitnie
z dnia 30 grudnia 2009 roku

Porządek obrad:

1. Otwarcie obrad sesji.
2. Stwierdzenie quorum i przyjęcie porządku obrad.
3. Powołanie Komisji Uchwał i Wniosków.
4. Podjęcie Uchwał:

- w sprawie wydatków niewygasających,
- w sprawie zmian w budżecie gminy Sitno na 2009 r. (projekt uchwały przedstawiony będzie
   Radnym w dniu sesji ze względu na bieżącą realizację dochodów).

5. Sprawozdanie z działalności międzysesyjnej Wójta Gminy Sitno.
6. Interpelacje i zapytania Radnych – odpowiedzi.
7. Sprawy różne.
8. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.
9. Zamknięcie obrad sesji.

Radni obecni: 

1. Adamczuk Małgorzata
2. Brzozowski Janusz
3. Gazda Antoni
4. Juszczak Andrzej
5. Karski Aleksander
6. Kozak Leszek
7. Łuczyszyn Lucjan
8. Mazurek Janusz
9. Mazurek Jerzy
10. Monastryski Ryszard
11. Niedźwiedź Zygmunt
12. Pawlicha Bogdan
13. Szajnoga Marek
14. Tukiendorf Edward
15. Wrotniak Mieczysław
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Ad 1
Otwarcie obrad sesji

         Otwarcia  obrad  XL  Sesji  Rady  Gminy  w  bieżącej  kadencji  dokonał 
Przewodniczący Rady Gminy Pan Edward Tukiendorf.
Przewodniczący  powitał  Radnych  a  także  gości:  Wójta  Gminy  Pana  Kajetana 
Protasa, Sekretarza Gminy Pana Mariana Bernata, Skarbnika Gminy Panią Jolantę 
Hryciuk, kierownika ZWiUTG Pana Andrzeja Kicińskiego oraz sołtysów z terenu 
gminy Sitno.
Obrady rozpoczęły się o godz. 10°° i trwały do godz. 14°°.

Ad 2
Stwierdzenie quorum i przyjęcie porządku obrad

       Przewodniczący  Rady  Gminy Pan  Edward  Tukiendorf  na  podstawie  listy 
obecności stwierdził, że w obradach sesji uczestniczy 15 Radnych, co stanowi pełne 
quorum do podejmowania prawomocnych uchwał.
Następnie  Przewodniczący  przedstawił  proponowany  porządek  obrad  pytając  czy 
są uwagi do tego porządku. 
Pani  Skarbnik  poinformowała,  że  nie  będzie  podejmowana  uchwała  w  sprawie 
wydatków niewygasających (w miejsce tej uchwały wejdą zmiany w budżecie).
Pan  Sekretarz  poinformował  o  dodatkowej  uchwale  w  sprawie  regulaminu 
dostarczania  wody  i  odprowadzania  ścieków –  ze  względu  na  uwagi  Wojewody 
do poprzedniej uchwały. Obecna uchwała jest skrócona, wycięto niektóre zapisy.
Ponadto Pan Sekretarz poinformował, że uchylona została uchwała w sprawie opłat 
za przedszkole. Opłaty pozostają bez zmian gdyż obowiązuje wcześniejsza uchwała.
Następnie Przewodniczący Rady Gminy zapytał czy są uwagi do porządku obrad.
Państwo  Radni  nie  wnosili  uwag  i  przyjęli  proponowany  porządek  jednogłośnie 
w głosowaniu jawnym.

Ad. 3
Powołanie Komisji Uchwał i Wniosków

       Przewodniczący Rady Gminy zaproponował,  by  w skład Komisji  Uchwał 
i Wniosków weszli Radni: Lucjan Łuczyszyn, Mieczysław Wrotniak i Antoni Gazda.
Zgłoszeni kandydaci wyrazili zgodę na pracę w Komisji  i  zostali powołani do jej 
składu jednogłośnie w głosowaniu jawnym.
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Ad. 4
Podjęcie uchwał

Przy podejmowaniu Uchwał brało udział 15 Radnych.
Pan Mieczysław Wrotniak odczytał kolejno projekty Uchwał celem ich podjęcia:

1) Uchwała  Nr  XL/237/09  Rady  Gminy  Sitno  z  dnia  30  grudnia  2009  r. 
w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie gminy Sitno.
Projekt zmian przedstawiła Pani Skarbnik.
Przewodniczący Rady Gminy poprosił o zadawanie pytań.
Pan  Bogdan  Pawlicha  zapytał  o  zwiększenie  wydatków w  §  754  o  kwotę 
4.200,-zł.
Pan  Wójt  wyjaśnił,  że  chodzi  o  środki  na  garaż  blaszak  na  wóz  strażacki 
w Stanisławce.
Następnie Państwo Radni przyjęli zmiany w budżecie w głosowaniu jawnym 
przy 13 głosach za, 0 przeciw i 2 głosach wstrzymujących.

2) Uchwała  Nr  XL/238/09  Rady  Gminy  Sitno  z  dnia  30  grudnia  2009  r. 
w sprawie Regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków na terenie 
gminy Sitno.
Uchwała  ta  została  przyjęta  w  głosowaniu  jawnym  przy  8  głosach  za, 
0 przeciw i 7 głosach wstrzymujących.

Ad. 5
Sprawozdanie z działalności międzysesyjnej Wójta Gminy

       W punkcie tym Wójt Gminy Sitno Pan dr inż.  Kajetan Protas przedstawił 
podsumowanie funkcjonowania samorządu gminy Sitno w 2009 r.

Ad. 6
Interpelacje i zapytania Radnych – odpowiedzi

Ad. 7
Sprawy różne

Pan  Marek  Szajnoga  poruszył  sprawę  wyznaczenia  przejścia  dla  pieszych 
w Jarosławcu, w miejscu gdzie zginął Pan Babiuch. O tym przejściu już się mówi 
drugą kadencję.
Pan Bogdan Pawlicha poruszył temat realizacji zadań drogowych przez Starostwo 
informując,  że  Cześniki  miały  obiecaną  od  Starosty  poprawę  zakrętu  i  200  m. 
nawierzchni.  Jednak nic w tym kierunku się nie dzieje.  Dlatego mieszkańcy chcą 
pojechać z delegacją do Starosty.
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Pan  Wójt  wyjaśnił,  że  wszystkie  potrzeby  dotyczące  m.in.  chodników,  poboczy, 
robót cząstkowych – są przekazywane do Starosty.
Pan Sekretarz dodał, odnośnie przejścia w Jarosławcu, że gmina ma już cały plik 
korespondencji  do  GDDKiA  w  tej  sprawie.  Jednak  temat  inwestycji  drogowych 
na zamojszczyźnie jest odsuwany. Ponadto Pan Sekretarz dodał, że jeżeli nic się nie 
zmieni to art. 30 a Karty Nauczyciela pogrąży samorządy.
Radny Powiatu Zamojskiego Pan Zenon Kupiec wyjaśnił, że w ubiegłym roku udało 
się wytyczyć drogę powiatową Cześniki – Bródek. Potrzeby drogowe są ogromne ale 
trzeba  wybrać  te  najpilniejsze.  W tym roku  ma  być  realizowana  droga  w  Sitnie 
naprzeciwko GOK przy dofinansowaniu ze strony gminy w wys. 20.000,-zł. Ma być 
też dofinansowywany parking w Horyszowie Polskim.
Następnie  Pan Kupiec  podziękował  za  spotkania  z  posłami,  prosząc  jednocześnie 
o większe uczestnictwo mieszkańców w takich spotkaniach.
Pan Zdzisław Skóra  stwierdził,  że  Starosta  obiecywał  dokończenie  budowy drogi 
w Cześnikach a także poprawę drogi Cześniki – Wolica.
Pan Franciszek Grela stwierdził, że gmina Sitno ma aż trzech radnych powiatowych. 
Miał być realizowany odcinek 150 m. drogi w Bożym Darze ale jeden z radnych 
powiatowych zaproponował, żeby zabrać te środki.  Czy radni powiatowi w ogóle 
zabierają głos na sesjach powiatu. 
Natomiast  odnośnie  drogi  Cześniki  –  Wolica,  to  jest  to  droga  gruntowa  o  pasie 
szerokości 16 metrów a w tej chwili dwa samochody nie mogą się wyminąć.
Pan Leszek Kozak zwrócił się z prośbą o ścięcie poboczy przy drodze powiatowej 
Kol. Sitno – Kornelówka.
Pan  Sekretarz  stwierdził,  że  trzeba  mieć  członka  w  Zarządzie  Powiatu,  żeby 
w gminie powiat cokolwiek robił.
Przewodniczący Rady Gminy dodał, że gmina Sitno ma takie szczęście, że jej radni 
są zawsze w opozycji.
Pan Janusz Brzozowski stwierdził, że nie ma wszystkich radnych powiatowych, żeby 
mogli się wypowiedzieć w pewnych sprawach. Natomiast odnośnie wypowiedzi Pana 
Greli, to w trakcie roku budżetowego znalazły się środki na drogę w Bożym Darze 
i  nikt  z  radnych  nie  protestował  tylko  przegłosowano  realizację  tej  drogi 
jednogłośnie.
Następnie Pan Brzozowski poruszył temat przejścia dla pieszych w Jarosławcu koło 
młyna,  rozsypania  żużlu  na  placu  przed  szkołą,  zgłaszania  awarii  oświetlenia 
ulicznego  oraz  zmiany  regulaminu  konkursu  estetyzacyjnego  –  tak,  żeby 
nie  dostawały  nagród  upadające  gospodarstwa,  zajmujące  się  handlem, 
jak np. gospodarstwo P.  Wolanina,  które zgłosił  sołtys,  podczas gdy nie zauważa 
się takich gospodarstw jak szklarnie Pana Adamczuka, Pana Jasiewicza czy chlewnia 
Pana Adamczuka.
Pan Ryszard Monastyrski zwrócił się z prośbą do Pana Kicińskiego, żeby w tym roku 
zrobić prognozę zużycia wody na cały rok a nie na kwartał.
Pan Marek Szajnoga poruszył temat beczkowozu gminnego pytając, czemu nie płaci 
się za 1 m³ tylko za cały beczkowóz.
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Pan Kiciński wyjaśnił, że jest podjęta uchwała o opłacie za cały beczkowóz. Ponadto 
mieszkańcy  wylewają  nieczystości  rzadkie  do  rowu  a  wzywają  beczkowóz 
do nieczystości gęstych.
Pan Sekretarz dodał, że na spotkaniu w świetlicy Urzędu Gminy ustalono, że opłata 
za  cały  beczkowóz  wyniesie  80  zł,  natomiast  obecnie  trzeba  będzie  tą  opłatę 
zwiększyć min. do 90 zł.
Natomiast odnośnie konkursu estetyzacyjnego, to komisja brała również pod uwagę 
budynki i otoczenie gospodarstwa.
Pan  Bogdan  Pawlicha  zwrócił  uwagę,  że  użytkownicy  wodociągów  też  powinni 
w całości płacić za wodę a w tej chwili gmina dopłaca do 1 m³ wody. W ten sposób 
jedni mieszkańcy gminy płacą za drugich.
Pan  Mieczysław  Wrotniak  zapytał  o  sprawę  osób,  które  nie  podpisały  umów 
na odbiór śmieci, gdyż ten temat się ciągnie już od roku.
Pan Sekretarz wyjaśnił, że zarządzeniem Wójta będzie powołana specjalna komisja 
do sprawdzania umów.
Pan Janusz Brzozowski zwrócił uwagę, że firma nie odbierała śmieci przez 6 tygodni 
a później nie chciała zabrać śmieci wystawionych w workach.
Pani  Janina  Zawada  dodała,  że  niektórzy  mieszkańcy  w  ogóle  nie  wystawiają 
kontenerów a  później  na  drugi  miesiąc  wystawiają  kontenery  i  worki.  W takich 
sytuacjach trzeba prosić pracowników firmy, żeby zabrali te worki.
Pan Zdzisław Skóra dodał, że zdarzają się i takie sytuacje, że mieszkańcy trzymają 
kontenery przy domu a śmieci wystawiają w workach.
Pan Marek Szajnoga zwrócił się z prośbą do kierownika posterunku Policji w Sitnie 
o częstsze kontrole szybkości w Jarosławcu.
Ponadto  Pan  Szajnoga  zwrócił  uwagę,  że  nie  ma  znaku  ograniczenia  prędkości 
w terenie zabudowanym przy drodze z Cześnik do Bożego Daru.
Pan  Sekretarz  poprosił  państwa  sołtysów  o  zdawanie  starych  kontokwitariuszy 
i pobieranie nowych z pieczątką “Gmina Sitno”.
Ponadto Pan Sekretarz poprosił o wytypowanie do renowacji przydrożnych kapliczek 
oraz o zastanowienie się nad kupnem odblasków dla uczniów szkół z terenu gminy.
Na tym zakończono realizację bieżącego punktu porządku obrad.

Ad. 8
Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji

 
        Protokół Nr XXXIX/2009 wyłożony był do wglądu bezpośrednio w trakcie 
obrad sesji. 
Przewodniczący  Rady  Gminy  zapytał  czy  Państwo  Radni  zapoznali  się  z  tym 
Protokołem i czy są do niego uwagi.
Państwo Radni nie wnosili uwag i przyjęli ww. Protokół w głosowaniu jawnym przy 
13 głosach za, 0 przeciw i 1 głosie wstrzymującym.
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Ad. 9
Zamknięcie obrad sesji

Na zakończenie obrad sesji Przewodniczący Rady Gminy podziękował zaproszonym 
gościom oraz Radnym za czynny udział w obradach sesji.
Następnie  życzenia  świąteczno-noworoczne  zebranym  złożyli:  Wójt  Gminy 
Pan Kajetan Protas,  Przewodniczący Rady Gminy Pan Edward Tukiendorf,  sołtys 
Pan  Eugeniusz  Grela,  sołtys  i  reprezentant  Kół  Gospodyń Wiejskich  Pani  Janina 
Zawada.
Po złożeniu życzeń Przewodniczący Rady Gminy zamknął sesję słowami:

„Zamykam obrady dzisiejszej sesji”

Na tym protokół zakończono i podpisano. 

Protokołował:   
Inspektor ds. Samorządu i Rozwoju Gminy
mgr Krzysztof Seń

                                Przewodniczący Rady Gminy
/-/ Edward Tukiendorf


